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3. Återremissyrkande från SD angående Göteborgs Stads åtgärdsplan mot buller 2025–

2029 

SD yrkar på att planen ska omarbetas med inriktning på effektiva åtgärder som inte 

inkräktar på människors valmöjligheter såsom framkomlighet eller reducering av 

parkeringsmöjligheter.  

Sänkt hastighet är inte lösningen 

Riklig parkering – nyckeln till valfrihet 

En balanserad strategi och åtgärdsplan är nödvändig 

Åtgärdsplaner och framtida trafikplanering måste ta hänsyn till både miljö och människors 

rörelsefrihet. Bullerdämpning är viktigt, men det får inte ske på bekostnad av framkomlighet 

och förnuftiga parkeringslösningar. Genom att investera i moderna tekniska lösningar, som 

tystare vägmaterial och fordon, samt säkerställa en god tillgång till parkering, skapas en stad 

där alla kan samexistera. Politiska beslut och åtgärder handlar inte bara om att minska 

buller, det är viktigt att också ta hänsyn till den verklighet där människor bor, arbetar och 

rör sig. 

 

5. Yttrande från SD angående överenskommelse om upphandling av hållbara 

transportlösningar inom ramen för Göteborgs Stads samarbete i STRING-nätverket 

Kravställningarna från Göteborgs Stad i linje med STRING-överenskommelsen riskerar leda 

till avsevärt ökade kostnader vid upphandling och försämrad leveranssäkerhet. 

Att ladda en eldriven lastbil tar betydligt längre tid än att tanka en diesellastbil, vilket 

begränsar fordonens tillgänglighet och påverkar leveransmodeller. 

Kostnaderna för HVO (hydrerad vegetabilisk olja) är betydligt högre än för traditionell 

diesel, vilket gör det till ett mindre attraktivt alternativ för många företag. 

Det behövs en omfattande utveckling av infrastruktur och minskade kostnader för teknik och 

bränslen. Utan dessa förbättringar kommer många företag fortsatt tveka att göra 

övergången till mer hållbara transporter. 

 

  

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/04_Sj9CPykssy0xPLMnMz0vMAfIjo8ziPR2NnA1NTAyNPEwDXAzMnH0DHZ0C_T19DY31w8EKfI2czQw9DIz83Z0t3QzMDAJdAgMDzA0M_I31o4jRb4ADOBoQpx-Pgij8xhfkhoaGOioqAgAGjmmX/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2025-01-22=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2025-01-22==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/04_Sj9CPykssy0xPLMnMz0vMAfIjo8ziPR2NnA1NTAyNPEwDXAzMnH0DHZ0C_T19DY31w8EKfI2czQw9DIz83Z0t3QzMDAJdAgMDzA0M_I31o4jRb4ADOBoQpx-Pgij8xhfkhoaGOioqAgAGjmmX/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2025-01-22=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2025-01-22==/
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7. Yrkande från SD angående årlig översyn av stadsledningskontorets interna styrande 

dokument 2024 

SD yrkar på att avsluta Göteborg Stads medlemskap i ECCAR. Göteborgs Stad ska inte slösa 

tid och skattemedel på att ta fram och underhålla kommunala planer vars innehåll redan 

är tydligt reglerat i lag. Staden arbetar redan idag mot rasism vilket är bra men det har gått 

inflation i alla råd, certifieringar, medlemskap mm. 

 

11. Yrkande från SD angående Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning från 

Stadshuskoncernen 

SD yrkar på att Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning kompletteras med en 

bestämmelse om att vinstuttag inte får ske på sådan nivå att Stadshus AB och/eller något 

av dess dotterbolag måste ta lån för att direkt/indirekt klara av att finansiera vinstuttaget. 

 

12. Yttrande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur ojämlikhet mellan 

olika grupper utifrån diskrimineringsgrunderna kan synliggöras 

Den framtagna rapporten framstår som ett exempel på ineffektiv resursanvändning, då 

den varken leder till praktiska resultat eller erbjuder konkreta lösningar på de problem 

som identifierats. 

Stadsledningskontorets resursanvändning i samband med detta uppdrag förtjänar också 

kritik. Trots att akademin konsulterats, flera instanser rådfrågats och seminarier genomförts, 

är det slutliga resultatet en rapport som i huvudsak sammanställer kända hinder och 

erkända begränsningar. Den skapar inget nytt värde och tillför ingen substantiell 

vägledning för stadens arbete med jämlikhet. 

 

14. Yttrande från SD angående riksnorm ekonomiskt bistånd och riktmärken för 

boendekostnader 2025 

En alltför stor migration ihop med obefintlig integrationspolitik och fri tillgång till generösa 

bidrag har givit Göteborg stora områden av utanförskap och segregation. 

Det ska löna sig att arbeta före att leva på bidrag. Bidragssystemen ska vara starka och 

finnas när de behövs - men inte utgöra grunden för långsiktig försörjning. Ett ökat 

aktivitetskrav innebär en efterlängtad rättvisa för alla de arbetare, vårdbiträden och 

städare som sliter varje dag utan att tjäna mkt mer än vad grannen gör som lever på 

bidrag. 

 

15. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att utvärdera LOV3 områden 

och ordningsvakter 

Sverigedemokraterna ställer sig kritiska till att vaktbolagens perspektiv saknas i den 

genomförda utvärderingen av LOV3-områden och ordningsvakter. För att skapa en 

heltäckande bild av effekterna och utmaningarna i trygghetsarbetet, anser vi att det är 

avgörande att inkludera aktörer som utför dessa uppdrag. Denna brist på dialog riskerar att 

minska insatsens legitimitet och den operativa förståelsen för de utmaningar som 

ordningsvakterna möter i sin dagliga verksamhet. 
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16. Yrkande från SD angående kräva in/rikta skadestånd till Palestinademonstranter för 

skadegörelse i Vasaparken 
Det är stadens skyldighet som markägare att kostnaderna inte belastar skattekollektivet, 

detta ska skadeverkarna betala.  
SD yrkar på att alla kostnader som uppkommit direkt och/eller indirekt på grund av 

tältlägret i Vasaparken ska sammanställas och att skadeståndskrav ställs till 

skadeverkarna. 

 

17. Yrkande från SD angående säkerhetsprövning av samtliga kommunalråd 

Med tanke på den oroväckande utvecklingen i samhället och de pågående krigen yrkar SD 

på att stadens politiska ledning, särskilt ledamöterna i krisledningsnämnden, genomgår en 

säkerhetsprövning för att ytterligare stärka stadens beredskap och säkerhet. 

En säkerhetsprövning av alla kommunalråd, som även ingår i stadens krisledningsnämnd. 

Enligt säkerhetsskyddslagen (2018:585) framgår i avsnitt (3 kap.) att ”den som genom en 

anställning eller på något annat sätt ska delta i säkerhetskänslig verksamhet ska 

säkerhetsprövas” 

 

19. Yrkande från SD angående tomträttsavgäld i Göteborg 

SD yrkar på att Göteborgs Stad ser över den nuvarande beräkningsmodellen för att 

reducera de orimligt höga tomträttsavgälderna. I Göteborg bor närmare 50 000 människor i 

bostäder med tomträttsavtal och den som har en tomträtt betalar varje år en avgift till 

staden för att få använda marken. Det kallas tomträttsavgäld. Med stadens nuvarande 

beräkningsmodell drabbas de boende av kraftiga och mycket orimliga avgiftshöjningar på 

flera hundra procent. Redan idag går flyttlassen ut från staden och en av flera bidragande 

orsaker är de skyhöga avgiftsökningarna.  

 

20. Yrkande från SD angående åtgärder mot konfessionella inslag i skolor och spridning av 

extremism 

I Göteborg har flera skolor fått skarp kritik från Skolinspektionen för att bryta mot skollagen 

som kräver konfessionsfri undervisning. Det har framkommit rapporter om koranläsning, 

bönestunder och tvivelaktiga huvudmän, vilket lett till att vissa skolor tvingats stänga. 

SD yrkar på att staden kartlägger skolor och fritidsverksamheter i Göteborg för att 

identifiera och motverka konfessionella inslag som bryter mot skollagen. Vi vill 

säkerställa att skolor med konfessionella eller extremistiska inslag granskas och 

åtgärdas. 
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21. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads riktlinje för 

arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

Den framtagna rapporten framstår som ett exempel på ineffektiv resursanvändning, då 

den varken leder till praktiska resultat eller erbjuder konkreta lösningar på de problem 

som identifierats. 

Stadsledningskontorets resursanvändning i samband med detta uppdrag förtjänar också 

kritik. Trots att akademin konsulterats, flera instanser rådfrågats och seminarier genomförts, 

är det slutliga resultatet en rapport som i huvudsak sammanställer kända hinder och 

erkända begränsningar. Den skapar inget nytt värde och tillför ingen substantiell 

vägledning för stadens arbete med jämlikhet. 

 

22. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads plan mot rasism 

2025-2028 stärkta insatser mot rasism 

• Göteborgs Stads riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

• Göteborgs Stads plan mot rasism 2025–2028 

• Göteborgs Stads plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025–2028  

Dessa är exempel på onödigt omfattande styrning. Alla tre dokument lägger en omfattande 

administrativ börda på staden utan att garantera någon konkret förbättring i 

verksamheterna. 

Göteborgs Stad har redan ett grunduppdrag att säkerställa likvärdig service och respekt för 

mänskliga rättigheter. Att splittra detta arbete i flera överlappande planer är både 

ineffektivt och onödigt. 

 

23. Yttrande från SD angående remittering av förslag till Göteborgs Stads plan för att 

förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025-2028 

• Göteborgs Stads riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service 

• Göteborgs Stads plan mot rasism 2025–2028 

• Göteborgs Stads plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor 2025–2028  

Dessa är exempel på onödigt omfattande styrning. Alla tre dokument lägger en omfattande 

administrativ börda på staden utan att garantera någon konkret förbättring i 

verksamheterna. 

Göteborgs Stad har redan ett grunduppdrag att säkerställa likvärdig service och respekt för 

mänskliga rättigheter. Att splittra detta arbete i flera överlappande planer är både 

ineffektivt och onödigt. 
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26. Yrkande från SD angående fördjupad lägesrapportering från politisk referensgrupp och 

ledningsgrupp avseende Västsvenska paketet 
Västlänken som är det största projektet dras med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp 

och flera års förseningar. Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt och Sverigedemokraterna 

har år efter år krävt omfattande och prompt återrapportering. SD yrkar på att den 

politiska referensgruppen redovisar en fördjupad lägesrapportering om pågående arbeten 

och aktuell framdrift i de olika deletapperna och projekten. Den knapphändiga information 

som erhålls ur minnesanteckningar från referensgruppens möten täcker inte behovet 

för att uppfylla uppsynsplikten. 

 

27. Yrkande från SD angående yrkande från S, V och MP angående arvoden vigselförrättare 

Det är glädjande att de rödgröna äntligen vill göra något åt de låga arvodena för stadens 

vigselförrättare. Sverigedemokraterna lade redan hösten 2022 en motion och ett yrkande 

2023 om att göra en utvärdering av vigselförrättare och deras uppdrag i Göteborg, samt 

att höja ersättningsnivån. Motionen avslogs bland annat med hänvisning till att ersättningen 

regleras av staten och inte av kommunerna själva. 

Flertalet av landets större städer har valt att arvodera vigselförrättarna utöver den 

statliga ersättningen, till exempel Stockholm, Uppsala och Örebro. För att finansiera en 

höjning av vigselförrättarnas låga arvode yrkar SD på att en översyn av 

administrationsavgiften för vigslar i Göteborg genomförs. En höjning av den 

administrativa avgiften från nuvarande 500 kr till exempelvis 750 kr skulle ge staden ett ökat 

utrymme på cirka 450 000 kr. 

 

29. Motion av Rasmus Ragnarsson (SD) om inrättandet av kulturarvsstöd 

Det göteborgska kulturarvet är ovärderligt. Det handlar om stadens historia, tidigare 

generationer och hur vårt samhälle av idag grundades. För att detta värdefulla arv ska kunna 

leva vidare till framtida generationer krävs en långsiktig politik. Ett särskilt kulturarvsstöd 

behövs som syftar till att bevara, använda och utveckla kulturarvet. 

 

30. Yrkande från SD angående motion av Axel Darvik (L) och Eva Flyborg (L) om att införa 

ett detekteringssystem för att identifiera skjutningar i Göteborg 

Sverigedemokraterna delar motionärernas oro över den ökade förekomsten av skjutningar 

och sprängningar i Göteborg. Att förbättra möjligheterna för brottsbekämpning och 

säkerställa snabbare insatser är av högsta prioritet.  

Vi rekommenderar ett projekt i Göteborg där ljuddetektering kombineras med kameror, 

exempelvis i parkeringshus. Detta måste dock utredas noga gällande syfte, nytta, effekt och 

kostnader, både initialt och löpande. Vi anser att följande åtgärder måste vidtas innan 

staden går vidare med införandet av ett detekteringssystem: 

• Djupare analys av systemens effekt 

• Ekonomisk hållbarhet 

• Samverkan med Polismyndigheten 

• Dataskydd och personlig integritet 

• Lokal förutsättningsanalys 


